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Seniorrådet protokoll 

 
Plats och tid Stadshuset, lokal: Åsaka-Velanda, kl 14-16 

 
Ledamöter Mussa Selim (S), tf ordförande rådet 

Torvald Asplund (V) 
Ing-Britt Andersson, PRO Trollhättan 
Kjell Gunnarsson, SPF Seniorerna Södra Väne 
Ingemar Apelstig SPF Seniorerna Trollhättan 
Barbro Åkerblad, RPG Missionskyrkan 
Gerd Blom, SKPF avd 13 
Marianne Munther, RPG Pingstkyrkan 
Henrik Olsson, SPF Flundre 
Siv Kriewitz, PRO Södra 
 

Övriga närvarande Maria Jakobsson, sekreterare i rådet, hållbarhetschef, 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Jane Johansson, förvaltningschef, Omsorgsförvaltningen 
Andreas Emanuelsson, projektledare/utredare, 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 

 
Justerare Ing-Britt Andersson, PRO Trollhättan 

 
Justeringens plats och tid Stadshuset 2024-03-05 
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§ 1 Mötets öppnande 
Tf ordförande Mussa Selim hälsar alla välkomna och öppnar mötet. 
 

§ 2 Val av justerare 
Ing-Britt Andersson utses att justera protokollet. 
 

§ 3 Föregående mötesprotokoll 
Förra protokollet (2023-11-23) är utsänt och vi fångar upp frågan om 
parkeringsautomaters placering på detta möte.  
 

§ 4 Genomgång av kontaktlista för ledamöter i rådet  
Maria Jakobsson, hållbarhetschef Kommunsstyrelseförvaltningen, skickar runt 
kontaktlistan för föreningarna i rådet. Deltagarna går igenom kontaktlistan 
och justerade kontaktuppgifter utifrån behov.   
 

§ 5 Mötestider 2024 
Mötestider för 2024 beslutas till 29/2 kl 14-16, 30/5 kl 14-16, 24/9 kl 14-16 
samt 28/11 kl 14-16 
En gemensam utbildning tillsammans med kommunstyrelsens övriga 
föreningsråd planeras till i början av 2025. Vi återkommer med datum. 
 

§ 6 Äldreboendet på Vårvik  
Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, redogör för vad som 
är på gång på Vårvik med särskilt boende för äldre och förskola för yngre.  
Boendet har inriktning på personer med demenssjukdom. Totalt planeras för 
90 lägenheter. Konceptet att integrera äldreboende med förskola på samma 
plats är relativt unikt och har bara gjorts på några ställen i Sverige tidigare. 
Boendet planeras vara klart i slutet av 2027.  
 

§ 7 Hemtagning av färdigbehandlade på NÄL och nytt arbetssätt för trygg 
hemgång 
Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, redogör för trygg och 
säker utskrivning från sjukhusvård. Det är en lagreglerad process och 
regionens primärvård har huvudansvaret för utskrivningen och har till uppgift 
att säkerställa fast vårdkontakt. Ordinarie hemtjänst tar emot alla från 
sjukhuset. Det vanligaste är att man går till sin ordinarie hemtjänstgrupp.  
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En fråga kom upp om att sjukhuset klagar på att vi tar upp för många platser 
på sjukhuset när kommunen inte löser hemtagning. Det stämmer att vissa 
kommuner i Fyrbodal, särskilt de små, har svårt att ta hem personerna 
tillräckligt snabbt men att det ibland också beror på att sjukhuset inte har gett 
tillräcklig information för att kommunen ska kunna ta hem personerna på ett 
säkert sätt.   
 

§ 8 Vad innebär trygghetsboende?  
Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, redogör för de 
boendeformer som finns. Det finns två typer av boende. Det ena är det 
ordinära boendet som enskilda personer förfogar över helt själv och det 
andra är särskilda boendeformer.  
 
För det ordinära boendet kan samhället erbjuda vissa boende men särskilda 
inriktningar t ex seniorboende. Ett trygghetsboende är som ett seniorboende. 
Trygghetsboende riktar sig till seniorer och skillnaden från ett seniorboende 
är att det i ett trygghetsboende ska finnas en gemensam yta och en 
värdinnefunktion. Värdinna arrangerar under vissa tider gemensamma 
aktiviteter för boende. Det blir lätt en förvirring kring begreppet trygghet. Ett 
trygghetsboende har inga särskilda insatser för trygghet utöver 
gemenskapsaktiviteter.  
 
För särskilda boenden ansöker man om bistånd och en myndighet bestämmer 
om personen får tillgång till särskilt boende. Särskilda boenden är reglerad via 
lag och det ska bl.a. ska finnas personal dygnet runt.   
 

§ 9 Utbildning till undersköterska på betald arbetstid  
Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, redogör för 
utbildning till undersköterska på betald arbetstid. Medlen till utbildningarna 
kommer från äldreomsorgslyftet och innebär att man studerar på halvtid och 
jobbar på halvtid. Det är ett bra lärande där man får möjlighet att testa sina 
teoretiska kunskaper i praktiken och samtidigt förlorar staden inte 
arbetskraft. 9,4 miljoner kostade utbildningssatsningen förra året och lika 
mycket är budgeterat för 2024. Prognosen för 2024 är att det kan behövas 
ännu mer resurser.  
 
Det kom en fråga om språkutbildningar för anställda. Staden har gjort en 
särskild satsning på förstärkt yrkessvenska där vissa anställda fått möjligheten 
att läsa det. En annan fråga som kom upp var om staden får behålla sina 
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anställda. Staden har en hög personalomsättning på 12 %. Omsättningen är 
högst inom äldrevården och särskilda boenden. Den här problematiken ser 
dessvärre ut på samma sätt hos andra kommuner. Jane förklarar att det är en 
utmaning som vi behöver jobba med inom staden.  
 

§ 10 Sommaren 2024 i äldreomsorgen  
Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, visar en plan för 
bemanningsprocessen under sommaren 2024. Planen heter En väg in och 
handlar om hur staden gör urval inför anställning och hur stegen ser ut med 
olika introduktionsfaser för personen med teoriutbildning och kunskapstest.   
 

§ 11 Ökad valfrihet och trygghet kring inköp av dagligvaror 
Jane Johansson, förvaltningschef Omsorgsförvaltningen, redogör för mat och 
måltid i det ordinära boendet. Staden erbjuder e-handel och kylda matlådor 
via Sodexo. Staden åker hem till dem som behöver hjälp att handla matvaror. 
Totalt är det 325 personer som e-handlar och ca 225 personer som har 
matdistribution. Omsorgsförvaltningen har haft i uppdrag att utreda om även 
huvudmåltid/matlådor ska kunna köpas via e-handel. Omsorgsnämnden tog 
beslut om att matdistribution ska vara kvar och tillagas i egen regi. 
Matlådorna gäller för dem som har behov av bistånd.  
En fråga inkom om vem som helst köpa matlådorna från staden. Det går inte, 
det gäller enbart personer som har bistånd.  
Staden har fyra kök där personer 65+ kan äta lunch. Dessa är: Landbogården, 
Nordängen, Strömkarlen och Humlan. Kontaktuppgifter och lunchmeny finns 
på stadens webbsida.  
 

§ 12 Parkeringsautomat Österlånggatan  
Andreas Emanuelsson projektledare/handläggare på Gatu- och park på 
samhällsbyggnadsförvaltningen visar en karta över parkeringsautomaterna i 
centrum. Fråga kom upp om parkeringsautomatens placering på 
Österlånggatan och med önskemål om att ha två automater istället för en och 
att dessa placeras i början och slutet av Österlånggatan.  
Det är dessvärre inte möjligt att placera om automaterna. Däremot ska 
stadens parkeringsautomater uppgraderas så att du som användare inte 
behöver en fysisk biljett. I stället registrerar du bilens registreringsnummer i 
automaten och du behöver inte gå tillbaka till bilen med en fysisk biljett. 
Staden kommer också införa nya parkeringszoner. De nya zonerna kommer 
gälla från och med i höst (september eller oktober). Seniorrådet tar upp 
frågan om nya parkeringszoner till första mötet i höst och ber då Andreas 



 

 
  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SENIORRÅDET 5 (5) 
Sammanträdesdatum 
2024-02-29 

 
 

 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 
 

komma tillbaka och berätta mer om hur det fungerar. En fråga kom upp om 
varför staden inte har kvar p-skiva. Staden tog beslut om att ta bort p-skivan 
då det ofta fuskades med gratistimman på p-skivan och personer höll kvar sin 
parkeringsplats under flera timmar. Det medförde att tillgängligheten till 
lediga parkeringsplatser var få. Staden valde därför att göra om betalsystemet 
och ta bort p-skivan med syfte att öka tillgängligheten till parkeringsplatser.  
 

§ 13 Övriga frågor 

Ersättning till aktiva föreningar i råden 
Föreningar som är aktiva i rådet har möjlighet att få en ersättning på 1500 kr 
per förening och år. Vi har fått in underlag från de flesta av rådets föreningar 
och ska nu ta dem vidare för utbetalning.  En fråga kom upp om att det finns 
föreningar som inte fått ersättning för deltagande under 2022. Maria 
Jakobsson undersöker från stadens sida hur det ser ut och föreningarna i 
rådet får i uppdrag att undersöka frågan med sina kassörer.  
 

Seniorkortet 
Kommunstyrelsen har beslutat att teckna ett nytt avtal om tillköp av 
seniorbiljetter. Avtalet gäller tills vidare från och med 1 juli 2024. Tillköpet 
avser seniorbiljetter gäller dygnet runt med åldersvillkoret 65 år. Så för 
pensionärer i Trollhättan stad kommer det att vara samma förutsättningar 
som tidigare. Kostnadsmodellen från Västtrafik har ändrats och beräknas nu 
utifrån antal resor. Då pensionärer i staden reser mycket med kollektivtrafik 
kommer tillköpet att bli lite dyrare för staden. Kommunen ser positivt på att 
korten används och att många resor görs. Uddevalla och Vänersborg har 
sänkt sin åldersgräns till 70 år.  
 

Studiebesök Överbyköket 29/5 
Föreningarna har önskat ett studiebesök på nya köket i Överby. Staden har 
möjlighet att erbjuda ett studiebesök. Datum för besöket blir den 29/5 och 
startar med en lunch kl 12 och därefter rundvandring. Studiebesöket erbjuds 
till både ordinarie ledamöter och ersättare i rådet. Anmälan till studiebesöket 
inkl behov av specialkost görs till Maria Jakobsson.  
 

§ 14 Mötets avslutande  
Tf Ordförande Mussa Selim tackade för idag och avslutade mötet. 
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